
ZAPISNIK »zoom« sestanka dne 20/01/22 ob 11h  

o dopisu MIZŠ glede pobude za ustanovitev Nacionalnega centra za raziskave Arktike in Antarktike 

(ANA)   

Sklicatelj prof.dr. Nina Gunde - Cimerman 
Prisotni: akademik prof Franc Forstnerič, prof.dr. Milena Horvat, Janez Pergar, Matevž Lenarčič, Timotej 
Turk Dermastja, prof.dr. Griša Močnik, prof. dr. Cene Gostinčar, Miro Brumat. 
 
Zaključki »MIZŠ« 

- Odgovor MIZŠ na vlogo za ustanovitev ANA (poslan na SAZU novembra 2021) je pozitiven, a 
nedorečen. Nujno je potrebno sklicati sestanek. 

- Iztočnice za sestanek: za ANA se  predlaga  oblika nekonvencionalnega infrastrukturnega centra, 
ki bi povezoval raziskovalno infrastrukturo slovenskih institucij, ki sodelujejo pri raziskavah na 
polarnem področju, predvsem bi pa urejal dostop slovenskih raziskovalcev do infrastrukture 
raziskovalnih baz drugih držav na polarnih območjih. Infrastrukturni center bi sestavljal konzorcij 
različnih univerz (Ljubljana, Maribor, Nova Gorica) in inštitutov (IJŠ, NIB), s koordinacijo v okviru 
Biotehniške fakultete UL in NIB kot pridružene članice. IC ANA bi moral za koordinacijo 
dejavnosti predvsem pa za reševanje logističnih težav povezanih z delom na polarnih področij 
nujno stalno zaposlovati eno osebo, ki bi imela delovni prostor v okviru BF UL oz. NIB.  Akademik 
Forstnerič se bo o možnosti ustanovitve centra pri NIB pogovarjal z prorektorjem UL, prof. 
Gunde – Cimerman pa z direktorico NIB prof. dr. Majo Ravnikar. Ustanavljanje IC ANA na 
predlagani način predstavlja novo obliko na slovenskem znanstveno-raziskovalnem prostoru. 

- Vzporedno bomo predlagali  da se pri ARRS  odpre novo raziskovalno področje v okviru 
naravoslovnih raziskav z nazivom Raziskave Arktike in Antarktike oz., da se financiranje tovrstnih 
raziskav vključi v obstoječa področja, kot so npr. 1.02. Meteorologija in oceanografija, 1.03 
Biologija – ekosistemi, 1.08 Varstvo okolja ali 7. Interdisciplinarne raziskave.    

- Sestanek z MIZŠ bo organiziral akademik Forstnerič, in bo predlagal iztočnice/vsebino za 
razgovor. Možnost sestanka je na MIZŠ ali na SAZU. Prisotni na sestanku: akademik Forstnerič, 
prof.dr. Gunde - Cimerman, prof.dr. Horvat, prof.dr. Griša Močnik, Miro Brumat. 

 
Zaključki »MOP« 

- Koordinacija znanstvenikov pod vodstvom prof.dr. Gunde - Cimerman pripravi ustrezno 
utemeljitev, da RS podpiše »Enviromental Protocol« (EP). Po ustanovitvi IC ANA in podpisu 
okoljskega protokola bomo lahko pristopili k članstvu COMNAP. Gradivo bosta pripravila  
Timotej Turk Dermastja in  Matevž Lenarčič. Rok priprave gradiva je »brž ko je mogoče«-še v 
tem mesecu.  

- SAZU (predsednik) pošlje dopis s pripadajočim gradivom na MOP, kopije na MIZŠ ter MZZ s 
prošnjo, da Vlada odpre postopek za podpis EP. 

 
Zaključki »MZZ« 

- CI načrtuje v prihodnjih dneh pogovor na MZZ glede koordinacije projekta Antarktika med vsemi 
tremi ministrstvi. Potreben bo odgovor glede Memoranduma o raziskovalnem sodelovanju med 
RS in Perujem. 

 
Zaključki »SAZU« 

- Akademik Forstnerič nas je seznanil da bo 22. februarja 2022 na predsedstvu SAZU predlagal, da 
se koordinacija Iniciative za raziskave Arktike in Antarktike pod imenom ANA vključi v obstoječi 



Svet za varovanje okolja pri SAZU. V tej koordinaciji bi bili prisotni vsi, ki so bili na današnjem 
»zoom« sestanku. 

 
 
Ljubljana, 20/01/22 
 
Zapisnik sestavil                                                                                                         Podpisnica 
Miro Brumat  l.r.                                                                                     prof.dr. Nina Gunde Cimerman l.r. 
V/K za A 
 
 
 


